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نماینده رودبار: 
 در کشور اتفاقی نیفتاده 

که قیمت ارز هر روز افزایش می یابد
نماینده مردم رودبار در مجلس با بیان اینکه »در کشور اتفاقی نیفتاده است که قیمت 
ارز هر روز افزایش می یابد و شاهد اثر آن بر سایر اقلام هستیم« اظهار کرد: از وزیر 
اقتصاد می خواهم به موضوع تنظیم بــازار و همچنین افزایش قیمت ها که متاثر از 

افزایش قیمت ارز در کشور است، ورود کند.
به گزارش ایسنا، مهرداد گودرزوند چگینی نماینده رودبار و  عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس دیروز در تذکری به وزیر امور اقتصادی و دارایی تاکید کرد: از وزیر اقتصاد می خواهم به موضوع 
تنظیم بازار و همچنین افزایش قیمت ها که متاثر از افزایش قیمت ارز در کشور است، ورود کند؛ در کشور 

اتفاقی نیفتاده است که قیمت ارز هر روز افزایش می یابد و شاهد اثر آن بر سایر اقلام هستیم.

آقای وزیر ارتباطات اعصاب مردم را خرد می کنید
نماینده بافق و مهریز در مجلس شورای اسلامی گفت که دارو در کشور نایاب و کم 

است که این به ضعف عملکرد وزیر بهداشت بر می گردد.
به گزارش ایســنا، محمدرضا صباغیان در جلسه علنی دیروز در تذکری با اشاره به طرح سوال از وزیر 
ارتباطات گفت:در جریان صحبت وزیر ارتباطات چندین نفر با من تماس داشتند که مدام مکالمه تلفنی ما 
قطع می شد؛  وزیر ارتباطات اعصاب مردم را خرد می کنید حداقل مکالمه تلفنی را از مردم نگیرید.وی در 
تذکری درباره طرح دارویاری بیان کرد: دارو کمیاب شده و مردم در تامین آن با مشکلاتی مواجه هستند 
و نظارت هم به درستی وجود ندارد وضعیت به گونه ای است شربت با قیمت مندرج ۴۰۰۰ تومانی را ۱۱ 
هزار تومان می فروشند این یعنی نظارت نیست و وضعیت نامطلوب است.این نماینده مجلس ادامه داد: ما از 
وضعیت نامناسب دارو می گوییم اما وزیر بهداشت درباره کرونا صحبت می کند. دارو کم و نایاب است که 
این نشان دهنده ضعف وزیر بهداشت است.صباغیان با انتقاد از عملکرد معاون پارلمانی وزیر بهداشت گفت: 
عملکرد معاون پارلمانی وزیر بهداشت ضعیف است؛ پارتی بازی در حوزه کاری شما وجود دارد به گونه ای 
که یک دانشجوی پزشکی از اصفهان به تهران منتقل می شود اما دانشجوی دیگری از همان دانشگاه با 

داشتن زن و بچه نمی تواند به تهران منتقل شود؛ این پارتی بازی و ناعدالتی است.

معاون شهرداری تهران: کرایه تاکسی باید واقعی شود
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران در مورد ناوگان تاکسیرانی گفت: باید 
تعرفه کرایه های تاکســی واقعی شود تا اختلافات موجود بین رانندگان و مسافران 

کاهش پیدا کند. 
به گزارش تجارت نیوز، روز گذشته شهروندان در ارتباطی مستقیم با معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
تهران و مدیران زیرمجموعه این معاونت از طریق سامانه مدیریت شهری و نظارت همگانی )۱37 پلاس( 
گفت وگو کردند.بیشترین تماس ها، مربوط به شرکت واحد اتوبوسرانی و درباره کمبود اتوبوس، تأخیر حرکت 
اتوبوس های بخش خصوصی، جابه جایی ایستگاه های اتوبوس بود، تماس های مرتبط به سازمان تاکسیرانی 
شامل دریافت کرایه بیش از تعرفه و برخورد نامناسب برخی رانندگان تاکسی با مسافرها در رتبه دوم و 
موضوعات مترو از قبیل دست فروشی و کمبود و خرابی پله های برقی نیز جزو پیام های پر درخواست بود 
که در رده بعدی قرار داشت.معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران در پایان این جلسه با تأکید بر 
اینکه حل مسائل و مشکلات موجود با مشارکت اجتماعی و همراهی همدلانه مردم امکان پذیر است، اعلام 
کرد: مردم و شهرداری، مسئولیت دو طرفه در اداره شهر دارند و از شهروندان عزیز انتظار می رود، ضمن 
حفظ نقش مطالبه گری، مشارکت اجتماعی خود را نیز در موضوعات شهری ارتقا دهند.جلال بهرامی با 
اعلام اینکه برای ارزیابی عملکرد خود و همکارانمان، علاوه بر سازوکارهایی مانند گزارش گیری از سامانه 
۱37، با حضور میدانی در سطح شهر، مسائل و مشکلات را از نزدیک و بدون واسطه مورد بررسی قرار 
می دهیم و به صورت رودررو با مردم گفت وگو می کنیم، تأکید کرد: عمده ترین موضوعات مطروحه که امروز 
در تماس های مردم مطرح شد، موضوعات اتوبوسرانی و تاکسیرانی بود.بهرامی رفع کمبودهای ناوگان 
اتوبوسرانی را از طریق خرید اتوبوس های نو و دست دوم و باکیفیت خارجی امکان پذیر دانست و با تأکید بر 
اینکه البته در این زمینه کمک دولت به شهرداری تهران ضرورت دارد، گفت: در مورد ناوگان تاکسیرانی نیز 
باید تعرفه کرایه های تاکسی واقعی شود تا اختلافات موجود بین رانندگان و مسافران کاهش پیدا کند.وی با 
تاکید بر اینکه همه مدیران باید به خواسته ها و مطالبات شهروندان به موقع و دقیق پاسخ بدهند، خاطرنشان 
کرد: همه باید خود را خدمتگزار مردم بدانیم و شهروندان خروجی عملکرد ما را به صورت ملموس در شهر 

ببینند تا ما هم لبخند رضایت مردم از خدماتمان را بر چهره آنها ببینیم.

بانک مرکزی در مدیریت بازار منفعل است!
با آنکه چند روزی است قیمت ها در بازار ارز و سکه روندی کاهشی را طی می کردند اما 
قیمت این کالاها دوباره افزایشی شد طوری که هرگرم طلا به بیش از یک ونیم میلیون 

تومان رسید و دلار دوباره ۳۶ هزار تومان شد.
نوسان قیمت ها بازار طلا و ارز را رها نمی کند. بازاری که مدتی است جولانگاه دلالان سودجو، متقاضیانی 
کاذب و بعضا واقعی ارز و سکه شده است. خیلی از خریدارن چنین کالاهایی این روزها هیجانی به بازار طلا 
و ارز ورود کرده و با تشکیل صف تقاضا زمینه رشد قیمت این کالاها را ایجاد می کنند. خرید ارز سهمیه ای 
توســط افراد فرودست جامعه برای دلالان و بیم سرمایه گذاران از افت روز افزون ارزش پول ملی موضوع 
دیگری است تا این افراد برای تبدیل سرمایه هایشان به سکه و ارز راهی صرافی ها شوند.البته بانک مرکزی 
درهفته گذشته اقدامات خوبی برای جلوگیری از رشد بی منطق قیمت ها در بازار ارز و سکه بکارگرفت اما گویا 
اشتهای بازار برای خرید این کالاها سیری ناپذیراست آنگونه که اجرای طرح فروش اوراق سکه همچنین 
سیاست گذاری های ارزی چون عرضه انبوه ارز به بازار و ملزم شدن برخی بانک ها به تامین متقاضیان واقعی 

ارز اگر چه تا حدودی کارساز بوده اما نتوانسته است بازار را آرام و به ثبات برساند.
اقداماتی که تاثیر خود را بر کاهش قیمت ارز به جای گذاشت و مانع از رشد مستمر آن شد طوری که دلار 37 
هزار تومانی را به کانال 3۴ هزار تومان آورد و سکه ۱7 میلیون تومانی را در کانال ۱۵ میلیون قرارداد. اما از دیروز 
دوشنبه بازار این کالاها بازهم متحول و قیمت ها دچار تغییر شدند. تغییر قیمتی که دلار را افزایشی و سکه را 
گران کرد.دیروز در بازار آزاد تا این لحظه قیمت طلای ۱۸عیار هر گرم پس از مدتها یک میلیون و ۵۰۶ هزار 
تومان و قیمت سکه تمام بهار آزادی طرح جدید نیز به ۱۶میلیون و ۲۰۰ هزار تومان رسید. همچنین سکه 
تمام بهار آزادی طرح قدیم نیز ۱۵ میلیون و 3۰۰ هزارتومان، نیم  سکه ۸ میلیون و ۸۰۰، ربع سکه ۵ میلیون 
و ۸۰۰ و سکه یک گرمی 3 میلیون و ۲۰۰ هزار تومان تعیین و به فروش می رسد.هر مثقال طلا نیز در بازار 
داخلی، ۶ میلیون و ۵۲۵ هزار تومان ارزش گذاری شده است؛ ضمن اینکه قیمت هر اونس طلا در بازارهای 
جهانی ۱77۸ دلار است. علاوه بر این، در بازار متشکل ارزی، قیمت فروش دلار توافقی 33 هزار و ۱۹7 تومان 
و قیمت خرید دلار توافقی 33 هزار و ۱۹۵ تومان اعلام شده است. قیمت فروش یورو توافقی نیز معادل 33 
هزار و 3۰۰ تومان اعلام شده است.محمد کشتی آرای، کارشناس بازار طلا و نایب رئیس سابق اتحادیه طلا و 
جواهر تهران در گفتگو با »بازار« علت افزایش قیمت ها در بازار طلا و ارز را انتشار برخی اخبار سیاسی مبنی بر 
تشدید تحریم ها از سوی امریکا و از طرفی اعمال برخی تحریم های جدید از سوی اتحادیه اروپا طی دو روز 
اخیر عنوان کرد و افزود: این مسئله خیلی سریع تاثیر خود را بر روی قیمت ارز در بازار داخل به جایی گذاشت 
تا جایی که از روز گذشته قیمت ها در این بازار دوباره هیجانی روندی افزایشی به خود گرفتند. افزایش قیمتی 
که دلار 3۴ هزار تومانی را به بیش از ۲۶ هزارتومان رساند و سکه نیز به تبع رشد قیمت ها در بازار ارز حدود 
۵۰۰ تومان صعودی همچنین بهای طلا نیز متناسب با رشد قیمت این کالاها با رشد قیمت همراه شده است.
وی با بیان اینکه افزایش قیمت سکه و طلا نه به دلیل افزایش قیمت انس جهانی بلکه فقط در پی رشد نرخ 
ارز در داخل افزایشی شده است، افزود: همانطورکه می دانید، معمولا قیمت طلا متاثر از نوسان قیمت ارز در 
داخل و انس جهانی بالا و پایین می شود. حال از آنجایی که نرخ انس جهانی طی چند روز گذشته ثابت و حتی 
امروز اندکی کاهشی شده است، بنابراین رشد قیمت ها در بازار سکه و طلا ناشی از افزایش قیمت ارز در بازار 
داخلی است، بازاری که اکنون مملو از خریدارانی است که برای تهیه ارز به این بازار هجوم آورده اند.نایب رئیس 
سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران در ادامه به افزایش میزان تقاضا برای خرید سکه و ارز در بازار طی دو روز 
اخیر اشاره کرد و اظهارداشت: تقاضا برای تهیه این کالاها از دیروزبالارفته است. این درحالی است که در ابتدای 
هفته جاری و با وجودی که قیمت ها در بازار ارز و سکه افت کرده بودند، مشتری چندانی نداشت اما هم اکنون 
که قیمت ها در این بازار بر مدار رشد قرار گرفته اند خریداران نیز به این بازارها هجوم آورده و این موضوع باعث 
شده است تا با افزایش میزان تقاضای هیجانی و ملتهب شدن بازار قیمت ها نیز بی منطق افزایش یابد.کشتی 
آرای خاطرنشان کرد: هرچند سیاست گذاریهای بانک مرکزی طی هفته گذشته مانع از افزایش قیمت ها در 
بازار ارز و سکه شد اما اجرای این سیاست گذاریها گرچه به صورت مقطعی تاثیر گذاربوده اما خیلی کارسازنیستند 
و نمی تواند ثبات را به بازارایجاد کند، چرا که ریشه افزایش قیمت همه کالاها بخصوص ارز و سکه به وجود 
نرخ بالای تورم در کشوربرمی گردد، حال از آنجایی که خیلی ها نیز به امید انجام توافق برجام و رفع تحریم ها 
منتظر کاهش قیمت ارز بودند اما هم اکنون به جای مذاکرات برای رفع تحریم ها روز به روز شاهد تحریم ها 
بیشترهستند، بنابراین چنین موضوعی باعث شده تا خیلی ها با ورود به بازار، سرمایه های خود را به کالاهای 
ارزشی تبدیل کنند تا حداقل ارزش آن در پی کاهش ارزش پول ملی حفظ شود.در این میان اما با وجودی که 
قیمت طلا دیروز در بازار داخلی روندی افزایشی را طی می کند ولی بهای انس جهانی طلا در همین روز با 
افت اندکی همراه بود طوری که هر اونس در بازارهای جهانی به ۱77۸ دلار رسیده است. طبق گزارشهای 
موجود کاهش میزان افزایش نرخ بهره بانک مرکزی آمریکا می تواند در کوتاه مدت به نفع طلا و سایر فلزات 
گرانبها باشد. اما افزایش یکنواخت نرخ بهره تقاضا برای طلا را در بلندمدت پایین آورده و به ضرر آن خواهد بود. 
این در حالی است که افزایش نرخ بهره درسال جاری میلادی به شدت بر بازار فلزات تاثیر گذاشته است، چون 
هزینه نگهداری فلزات گرانبها را افزایش داده و تقاضا برای آنها را پایین می آورد.سید مرتضی افقه، کارشناس 
اقتصادی نیز در گفتگو با »بازار« درباره آشفتگی قیمت ها در بازار ارز و طلا گفت: تاثیر تحریم های جدید از 
سوی اتحادیه اروپا و تنش های داخلی وضعیت بازار این کالاهای مهم را آشفته کرده است البته هر کلمه منفی 
که در خصوص تحریم ها منتشر شود تاثیر خود را خیلی سریع بر روی مسائل تجاری و سرمایه گذاری که با 
ارز مرتبط هستند به جای می گذارد.وی با بیان اینکه افزایش قیمت ارز در بازار واقعی هیچ ارتباطی با مسائل 
کلان اقتصادی و ... ندارد و فقط از سر التهاب و هیجان همچنین بیم از رشد بیشتر قیمت ها در این بازار است، 
اظهارداشت: کاملا مشخص است که بازار اکنون ملتهب است چرا که سیاست گذاری های بانک مرکزی نیز 
نتوانست مانع از رشد قیمت ها در این بازار شود. بازاری که هم اکنون با افزایش میزان تقاضا مواجه است و 
بانک مرکزی نیز به دلیل صیانت از منابع ارزی خیلی نمی خواهد ارزپاشی کند بلکه درصدد تامین ارز متقاضیان 
واقعی است.این اقتصاددان خاطرنشان کرد: البته بانک مرکزی در چنین شرایطی منفعل است. زیرا انتشار اوراق 
سکه و عرضه انبوه ارز به بازار مانع از رشد قیمت این کالاها نشد، به هر حال بانک مرکزی برای مدیریت بازار 
ارز تلاش خود را می کند اما ازآنجایی که تقاضا برای خرید ارز غیر ضرور و غیر واقعی در بازار افزایش یافته 
است بنابراین خیلی نمی تواند چوب حراج را به منابع ارزی به نفع عده ای بزند.بنا به این گزارش، بازار ارز و طلا 
دیروز با رشد میزان تقاضا همراه است، تقاضایی که اغلب غیر واقعی و کاذب است چرا که اغلب مردم فقط 
برای تبدیل پول به دلار و سکه به این بازار حمله ور شده اند. اما از آنجایی که بانک مرکزی اعلام کرده است؛ 
با ابزارهای مختلف می توان جلو رشد غیر واقعی ارز را بگیرد، بنابراین سرمایه گذاری در چنین بازاری با ریسک 

همراه است زیرا معلوم نیست طی روزهای آینده این بازارها چه سرنوشتی داشته باشند.

در جلسه علنی دیروزمجلس، سخنگوی کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس گزارش این کمیسیون در 
مورد بررسی نحوه مدیریت زنجیره تأمین و توزیع 
دارو و علل کمبودهای اخیر در کشور را قرائت کرد و 
بخشی از نارسایی در اجرای طرح دارویاری را ناشی 
از عدم هماهنگی میان دستگاهی دانست و گفت که 
باید فرماندهی واحد برای انجام هماهنگی فرابخشی 
وجود داشته تا از هر ناهماهنگی جلوگیری شود.  در 
ادامه بعضی از نمایندگان مجلس  نظرات خود را در 

این مورد بیان داشتند.
روح الامینی: باید از مردم عذرخواهی کنیم که یک 

شربت ساده سرماخوردگی در دسترس نیست
عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس تاکید کرد: عدم 
مدیریت به هنگام درون و برون ســازمانی باعث شــده که به 
وضعیت کنونی در حوزه دارو دچار شــویم. به گزارش ایســنا، 
عبدالحســین روح الامینی بیان کرد: بنده به عنوان دانشجوی 
۴۴ ســاله حوزه داروسازی و معلمی که بیش از 3۰ سال در این 
حوزه تدریس داشته است باید بگویم که صنعت داروسازی یکی 
از پیچیده ترین و حساس ترین صنایع کشور است که زنجیره ای 
از نهادهای مختلف باید در کنار هم قرار گیرد تا محصول نهایی 
به دست مردم برسد.وی در ادامه اظهار کرد: بدون برنامه  ریزی 
به هنگام و مدیریت به هنگام و دخالت موثر و پیش بینی شده 
نمی توان محصول را به دست مصرف کننده رساند. از سال گذشته 
در تمام سطوح در جلساتی که برگزار شد ما مطالب را به عالی ترین 
مقام ها منتقل کردیم. امروز صنعت داروسازی مظلوم واقع شده و 
باید از آن دفاع شود چرا که تیرماه امسال با ۱۰۰ امضاء به ریاست 
جمهوری هشدار دادند که اگر به این مطالب رسیدگی نشود دچار 
مشکل اساسی خواهیم شد. اما به این هشدارها توجهی نشد.وی 
تصریح کرد: علی رغم هشــدارهای داده شده، عدم مدیریت به 
هنگام درون و برون سازمانی منجر به وضعیت کنونی شده است. 
همه ما باید از مردم عذرخواهی کنیم که امروز حتی یک شربت 
ساده سرماخوردگی و آنتی هیستامین در دسترس نیست و مردم 

با مشکل مواجه هستند.
 خاتمی: تدبیر عرضه و تقاضای دارو از کنترل

 خارج شده است
نایب رئیس کمیسیون بهداشت مجلس تاکید کرد که امروز 
شــاهد هســتیم چرخه مدیریت اقدام، طراحی و اجرای طرح 
دارویاری از کنترل خارج شده و مردم در تهیه داروهای معمول 

و پرمصرف نیز با مشکل مواجه شده اند.
سیدمرتضی خاتمی گفت: تنظیم بازار دارو از مهم ترین وظایف 
تولیت نظام سلامت به شمار می رود. طرح دارویاری در ۲3 تیرماه 
با محوریت جابه جایی یارانه از ابتدای زنجیره به انتهای زنجیره 
دارو اجرایی شد. تامین نقدینگی و نظارت بر زنجیره تولید، توزیع 
و مراقبــت از واردات به موقع و به طور کلی توجه به عرضه و 

تقاضا در اجرای این طرح حائز اهمیت بود. تکمیل پوشش بیمه ای 
جامعه و قیمت گذاری مناسب از مهم ترین محورهایی بود که در 
اجرای این طرح باید مورد توجه قرار می گرفت. نماینده ماهنشان 
در ادامه اظهار کرد: اما در ابتدا با کمبود نقدینگی مواجه شــده و 
سپس بلاتکلیفی برخی از بخش ها ورود و ظهور کرد و سپس 
نوســانات نرخ ارز به میان آمد. چرخه مدیریت اقدام، طراحی و 
اجرای این طرح از مسیر خود خارج شده و حتی برخی از نهادها 
در اجرای طرح دارویاری همکاری ندارند. عدم تولید شرکت های 
دارویــی و عدم کاهش واردات مواد اولیه امروز نه تنها داروهای 
وارداتی کم مصرف را از دسترس خارج کرده است بلکه داروهای 
معمولی پرمصرف نیز دچار کمبود شده است. وزارت بهداشت 
مسئول وضعیت کنونی است و باید در این حوزه پاسخ گو باشد. 
امیدواریــم تولیت نظام دارو با مدیریت به موقع دارو را در اختیار 

مردم قرار دهد.
بهروزی فر: مادامی که تعارض منافع وجود دارد 

مشکل دارو حل نمی شود
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تاکید کرد: متاسفانه امروز 
داروهای متعارف نیز در بازار نبوده و قیمت بالای دارو مشکلات 

فراوانی برای مردم ایجاد کرده است.
خلیل بهروزی فر در خطاب به وزیر بهداشت و درمان بیان کرد:  
یکی از مشکلات اساسی امروز مردم هزینه سنگین درمان و دارو 
است. متاسفانه مردم امروز زمانی که به پزشک مراجعه کرده و 
پس از آن برای تهیه دارو به داروخانه می روند داروهای مورد نظر 
خود را یافت نمی کنند.وی در ادامه اظهار کرد: دفترچه های بیمه ای 
که در دست مردم است مورد قبول پذیرش داروخانه ها نیست. 
هزینه باورنکردنی دارو مشــکل اساسی برای مردم ایجاد کرده 

است. حتی برخی داروها که معروف بوده و مصرف آنها متعارف 
است امروز در بازار نیست. یکی از عامل های اصلی این وضعیت 
تعارض در حوزه دارو اســت. چرا کسانی که در حوزه غذا و دارو 
هستند خودشان صاحب شرکت های دارویی بوده و یا مسئولیت 
توزیع را بر عهده دارند. مادامی که تعارض منافع در حوزه دارو حل 

نشود مردم نمی توانند به نیازهای دارویی خود دست یابند.
زاهدی: کمبود دارو مردم را در صف عمل های 

جراحی گذاشته است
نماینده مردم کرمان در مجلستاکید کرد: کمبود دارو و سرم در 
کرمان سبب شده تا مردم برای انجام عمل های جراحی چندین 
هفته در نوبت باشند. محمد مهدی زاهدی در تذکری  بیان کرد: 
کمبود دارو و سرم در کرمان موجب شده که مردم دچار آسیب 
جسمی و روحی شوند و حتی برای عمل های جراحی و عمل های 
سرپایی نیز باید چندین هفته در نوبت بمانند. مشکلات دارویی هر 

چه سریعتر باید حل شود. 
 شهریاری: بعد از ۴۳ سال در تامین بسیاری 

از داروهای معمولی مشکل داریم
رییس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس اظهار کرد: متاسفانه 
برای اولین بار بعد از ۴3 سال خیلی از داروهای معمولی و پیش پا 

افتاده با کمبود مواجه شده است.
حسینعلی شهریاری گفت: واقعی شدن قیمت دارو، انتقال یارانه 
به انتهای زنجیره و مردم، عدم افزایش پرداختی ها توسط بیماران، 
توســعه صادرات، جلوگیری از قاچاق، اصلاح الگوی مصرف و 
کاهش فروش آزاد دارو از جملــه دلایل اجرای طرح دارویاری 
بود.وی ادامه داد: از طرف دیگر اجرای این طرح با چالش هایی 
همراه بود که از جمله آن می توان به تامین نشدن به موقع منابع 

مالی توسط سازمان برنامه و بودجه و مجموعه های بیمه گر، نبود 
اطلاع رسانی و آموزش صحیح، پیش بینی نکردن صندوق های 
بیمه گر نظیر شهرداری، صدا و سیما، عدم تعیین تکلیف پزشکان و 
مراکز درمانی بدون قرارداد با بیمه های پایه  و عدم تامین نقدینگی 

صنعت دارو اشاره کرد.
رییس کمیسیون بهداشت و درمان با اشاره به نامه به رییس 
جمهور درباره کمبود دارو گفت: ۱3 مورد مکاتبه با مســئولان 
مختلف از جمله سران قوا صورتی گرفت؛ در جلسات ستاد ملی 
مبارزه با کرونا نیز به طور مستمر درباره کمبود دارو نکاتی مطرح 
شد اما متاسفانه بعد از ۴3 سال برای اولین بار خیلی از داروهای 
معمولی و پیش پا افتاده با کمبود مواجه شــد.وی از تغییر چهار 
مدیر در سازمان غذا و دارو در مدت اخیر انتقاد کرد  و افزود: باید 
یک میلیارد دلار به حوزه دارو و تجهیزات پزشکی اختصاص پیدا 
می کرد؛ این کار در شهریور انجام شد و قرار بود ۵۰۰ میلیون دلار 
دیگر تخصیص یابد که متاسفانه سازمان برنامه و بودجه و بانک 
مرکزی این کار را نکردند.شهریاری اضافه کرد: در این بین شاهد 
فعالیت اسنپ در حوزه دارو هستیم که آن هم این  زیر نظر وزارت 
صمت فعالیت می کنند؛ در کنار آن دارویی که در بازار وجود ندارد 
با چند برابر قیمت در ناصر خسرو فروخته می شود حال اینکه در 
اصل بودن آن داروها نیز بحث است.رییس کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس همچنین گفت: برخی شرکت ها محصولات را 
با هدف افزایش قیمت دپو کردند؛ آن ها تولیدات را کاهش داده 
تا قیمت ها گران شود. باید قوه قضائیه با این شرکت ها برخورد 
جدی کند چون این اقدام باعث شد که ارز زیادی برای واردات 
صرف شد حال اینکه نمی خواستیم ارز بیشتری به این حوزه داده 
شود.شهریاری در پایان گفت که طبق مصوبه مجلس قرار بود 
که قیمت دارو برای مردم افزایش پیدا نکرده اما اجرایی نشــد؛ 
دولت توان اجرای این کار را نداشت و اکنون دچار چالش شده ایم؛ 
لازم است قرارگاهی برای رفع مشکلات دارو و تجهیزات دارویی 

تشکیل شود.
یوسفی: آقای عین اللهی از مردم عذرخواهی کنید

نماینده اهواز در مجلس از وزیر بهداشت خواست که به دلیل 
کمبود دارو از جمله آنتی بیوتیک در کشور از مردم عذرخواهی 
کند.وی در تذکری به وزیر بهداشت و درمان گفت: آقای عین 
اللهی ای کاش در ابتدا از مردم به دلیل به کمبود آنتی بیوتیک، 
سرم و برخی اقلام سرماخوردگی عذرخواهی می کردید؛ کادر 
پزشکی، پزشکان متخصص، کارخانه های تولید دارو و تجهیزات 
پزشکی از یک اپیدمی مهم کشوری و بین المللی کرونا عبور کرد 
و 3۰۰ شــهید دادند اما شرایط مدیریت شد؛ پس خیلی زشت 
است که برای تامین آنتی بیوتیک در کشور درمانده شدید؛ پاسخ  
دهید و عذرخواهی کنید.وی یادآور شد: در طول سه ماه گذشته 
نمایندگان مسی به افزایش حدود ۱۵۰ درصدی قیمت داروهای 
تولید داخل، شیرخشک و تجهیزات پزشکی هشدار داد اما به جای 
عذرخواهی از مردم، گرانی را به ارز ترجیحی ربط دادید. مگر نه 

اینکه ۶۰ درصد کارخانه های تولید دارو دولتی است پس چرا این 
وضعیت رخ داده اســت؟ باید از قبل تدبیر می کردید نه اینکه 

بگویید به خاطر آنفلوآنزا غافلگیر شدید.
یوسفی با بیان اینکه دولت موضوع افزایش قیمت سیگار را در 
قالب لایحه ای به مجلس ارائه کند، افزود: چرا دولت می خواهند 
گرانی ها را به مجلس ربط دهد؟ نصف کارخانه هایی که مواد اولیه 
را نگه داشــتند با ارز ترجیحی مواد اولیه دارو وارد کردند اما آن 
را احتــکار کرده تا گرانی ها را به مجلس ربط  دهند؛ می خواهند 
بگویند که مجلس دارو را گران کرده اســت. از اول گفتیم که 
ارز ترجیحی برای دارو، تجهیزات پزشــکی و شیر خشک داده 
 شــده تا گران نشود. بهتر اســت هرگونه گرانی را خود دولت

 اعلام کند.
قالیباف: غافلگیر شدن در تهیه دارو پذیرفتنی نیست
محمد باقر قالیباف رئیس مجلس نیز طی اظهاراتی خطاب به 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با تاکید بر اینکه امروز 
مهمترین موضوع ما کمبود دارو اســت، گفــت: در این حوزه 
گزارش کمیسیون و بررسی های انجام شده حاکی از این است 
که مشکلاتی در هماهنگی بین دستگاه ها وجود دارد.وی افزود: 
سالیان سال است که داده ها در سامانه تیتک وجود دارد و نیازهای 
ماه به ماه و نوع مریضی های موجود در کشور مشخص است و 

واقعاً غافلگیر شدن در این موضوع قابل پذیرش نیست.
رئیس مجلس با تاکید بر اینکه موضوع ســلامت آنقدر مهم 
است که هم دولت و رئیس جمهوری و هم مجلس و کمیسیون 
بهداشت بر این موضوع حساس هســتند، اظهار کرد: ما وزیر  
بهداشت را مسئول این هماهنگی ها می دانیم و دولت و مجلس 
نیز در خدمت این وزارت خانه هســتند تا دیگر در اول زمستان 
اتفاقاتی نظیر آنکه حدود ۹۰ قلــم داروهای کمیاب و  بیش از 

3۰۰ قلم داروها با زحمت تهیه شود، رخ ندهد.
قالیباف افزود: خواهش ما این است که در این بخش دقت شود، 
تا انشــاءالله این اتفاق مجددا در فصل زمستان تکرار نشود.وی 
با بیان اینکه »مجلس آماده همکاری با وزارت بهداشت است« 
عنوان کرد: همانطور که وزیر بهداشت نیز در اظهارات خود اشاره 
کرد، سازمان های بیمه گر بیمه سلامت و نیروهای مسلح )در 
ورود اطلاعات( به روز کار خود را انجام می دهند اما بیمه تامین 
اجتماعی در حوزه بیماری های سرپایی و بیمارستان ها با تاخیر 
نسبت به ورود داده ها اقدام میکند که از اشکالات موجود است. 
رئیس مجلس در پایان ابراز امیدواری کرد که وزیر بهداشت ان 
شاءالله بتوانید موضوع سلامت که مسأله جدی مرد است را حل 

و فصل کند.
در ادامه بهرام عین اللهی وزیر بهداشــت و درمان و آموزش 
پزشکی هم با حضور در صحن علنی مجلس گزارشی از اجرای 
طرح دارویاری را ارائه کرد و گفت: ۴ ماه از شروع طرح دارویاری 
می گذرد. اکنون در مرحله گذار و انتقال از یک وضعیت موجود 
به وضعیت انقلابی هستیم که در دوران گذار مشکلاتی داشتیم.

بررسی اجرای طرح دارویاری و علت کمبود دارو

قالیباف: غافلگیر شدن در تهیه دارو پذیرفتنی نیست

اخبار کوتاه 

آیت الله ســید مجتبی نورمفیدی، در خصوص فیلترینگ شبکه های 
اجتماعی گفت: اصل اعمال این محدودیت ها در یک شرایطی ممکن 
است لازم باشد ولی دامنه و زمانش خیلی مهم است. اینکه ما به طور 
کلی این دسترسی را ببندیم، آسیب های فراوان اقتصادی، اجتماعی و 
مشــکلات روحی و روانی ایجاد می کند؛ به علاوه اینکه مسیر را برای 

قانون شکنی فراهم می کند.
مدرس و محقق حوزه علمیه قم با بیان اینکه فیلترینگ معاش مردم را دچار خدشه کرده 
است، گفت: این بحث هست که تجمعات در جاهایی آزاد باشد و این فرصت داده شود، 
با تأمین امنیت تظاهرات کنندگان، این اتفاق بیفتد؛ آن مسأله سر جای خود، ولی اینترنت 
فضایی برای بیان نظرات، اشــکالات، انتقادات و اعتراضات مردم است و می تواند برای 
اصلاح امور، رفع نواقص و از بین بردن کاســتی ها به دولت و حاکمیت ها کمک کند. 
اگر این فضا را فراهم کنیم خیلی از هزینه های مادی و معنوی را کم می کند.آیت الله 
سید مجتبی نورمفیدی در گفت و گو با جماران، در خصوص تبعات منفی فیلترینگ شبکه 
های اجتماعی، اظهار داشت: اینترنت فضایی برای رد و بدل کردن اطلاعات و واقعیتی 
است که الآن دنیا را احاطه کرده و فیلترینگ هم پدیده ای است که برای اعمال مقررات 
و محدودیت هایی برای این رد و بدل کردن اطلاعات، تقریبا اصل آن پذیرفته شده است. 
برای اینکه بخواهیم تلقی درستی از فیلترینگ داشته باشیم، باید بدانیم که در این فضای 
بســیار وسیع رد و بدل کردن اطلاعات، تقریبا همه قبول دارند که اعمال محدودیت و 

مقررات خاصی برای استاندارد سازی رد و بدل کردن اطلاعات لازم است.
این مدرس و محقق حوزه علمیه قم تأکید کرد:  ما باید این مسأله را به درستی تبیین 
کنیم که بالأخره این فضا نمی تواند بدون یک سری مقررات باشد. اما طبیعتا هدف از 
فیلترینگ در بین کشــورها متفاوت است و دامنه آن از حیث فنی فرق می کند. معیار 
اصلی در فیلترینگ، عمدتا حول چند محور است. یعنی یا برای حفظ هنجارهای اعتقادی، 
اخلاقی و باورهای مردم و یا برای حفظ امنیت ملی است و هدف اصلی هم این است که 

امنیت کاربران تأمین شود.
افراط و تفریط مشکلاتی ایجاد کرده است

 وی با اشاره به اینکه متأسفانه افراط و تفریط در این مقوله مشکلاتی ایجاد کرده است، 
تصریح کرد: شاید بسیاری افراد گمان می کنند که این مسأله فقط در ایران دارد اعمال می 
شود؛ اصلش در بسیاری از کشورها هست و حتی بعضی از کشورها فیلترینگ خیلی وسیعی 
دارند. مثلا مسدود کردن دسترسی کودکان به بعضی از اطلاعات و داده هایی که با تربیت 
کودکان سازگاری ندارد چیزی است که تقریبا همه به آن معتقد هستند.  ما باید مراقب 

باشیم به بهانه های مختلف این دامنه را توسعه ندهیم و گسترده نکنیم.
حدود 75 درصد از شرکت های بزرگ دنیا برای تبلیغات از پلتفرم ها 

استفاده می کنند
 آیت الله نورمفیدی یادآور شــد: الآن واقعیت این است که محدودیت رد و بدل کردن 
اطلاعات در فضای اینترنت هم در حیطه مســائل اقتصادی و هم در مسائل سیاسی و 
اجتماعی مشکلات جدی ایجاد می کند. من در رابطه با مسائل اقتصادی آماری به شما 
بدهم. بین سال های ۲۰۰۶ تا ۲۰۱۱ تقریبا ۲۱ درصد از رشد تولید ناخالص ملی کشورهای 
پیشرفته دنیا در همین فضای مجازی و اینترنت اتفاق افتاده و شاید حدود 7۵ درصد از 

شرکت های بزرگ دنیا برای تبلیغات از این پلتفرم ها استفاده می کنند.
اینترنت می تواند برای اصلاح امور به دولت و حاکمیت کمک کند

 وی تأکید کرد: اگر این فضا باز باشد منافع و فواید زیادی دارد؛ می تواند فضایی برای 
انتقال نظرات مردم و بیان اعتراضات، به قصد اصلاح، باشــد. فرض بفرمایید این بحث 
هست که تجمعات در جاهایی آزاد باشد و این فرصت داده شود، با تأمین امنیت تظاهرات 
کنندگان، این اتفاق بیفتد؛ آن مسأله سر جای خود، ولی اینترنت فضایی برای بیان نظرات، 
اشکالات، انتقادات و اعتراضات مردم است و می تواند برای اصلاح امور، رفع نواقص و از 
بین بردن کاستی ها به دولت و حاکمیت ها کمک کند. اگر این فضا را فراهم کنیم خیلی 
از هزینه های مادی و معنوی را کم می کند.این مدرس و محقق حوزه علمیه قم ادامه 
داد: اگر این فضا در خدمت اقتصاد باشد، چه برای کسب و کارهای کوچک و چه کسب و 
کارهای بزرگ، خیلی می تواند نقش مؤثری داشته باشد. در کنار اینها فواید علمی و رشد 
علمی که رد و بدل شدن اطللاعات و داده ها برای مردم دارد هم قابل انکار نیست. اما 

ضمن اینکه اصل اعمال این محدودیت ها در یک شرایطی ممکن است لازم باشد ولی 
دامنه و زمانش خیلی مهم است. اینکه ما به طور کلی این دسترسی را ببندیم، آسیب های 
فراوان اقتصادی، اجتماعی و مشکلات روحی و روانی ایجاد می کند؛ به علاوه اینکه مسیر 

را برای قانون شکنی فراهم می کند.
وی اظهار داشــت: وقتی فضایی را مسدود می کنید، این مسدود کردن یک قانون 
است. به این معنا که خیلی ها نباید وارد این فضا شوند تا اطلاعات را به دست بیاورند 
 VPN یا اطلاعات را رد و بدل کنند. مثلا اگر راه های دور زدن این فیلترها به وسیله
فراهم شود یعنی توسط طیف وسیعی از مردم این قانون زیر پا گذاشته شده یا نادیده گرفته 
شده، و این خودش یک آسیب خیلی جدی است. من فکر می کنم در حوزه فیلترینگ 
و مسدودسازی کارها ناقص است. به این معنا که اگر ما می خواهیم فضاهای خاصی را 
محدود کنیم در کنارش باید فضاهایی را فراهم کنیم که این نقص را جبران کند. دوم 
اینکه مسأله مسدودسازی واقعا به یک بحث کارشناسی گذاشته شود و دامنه ها و مواردی 
که باید این اتفاق بیفتد به یک اشتراک نظر جمهی برسیم.آیت الله نورمفیدی اظهار داشت: 
من معتقدم اصل محدودسازی یک چیزی است که در همه کشورها هم دارد اعمال می 
شود. اما اینکه ما این را سلیقه ای کنیم و تابع برخی تفسیرهای تنگ نظرانه قرار بدهیم و 
گمان کنیم با این کارها جلوی این اتفاق را می گیریم، اتفاقا این طور نیست. ما باید نسبت 
به اطلاعاتی که در پیامرسان ها و شبکه های اجتماعی داخلی می دهیم اعتمادسازی کنیم. 
در عین حال من پیشنهادی دارم و معتقدم همه گروه ها، سلیقه ها و کسانی که به نظام و 
انقلاب معتقدند با هم بنشینند و یک بحث کارشناسی جدی داشته باشند؛ روی مواردی که 

باید مسدودسازی شود به توافق برسند و این امر قابل وصول است.
امر معاش بسیاری از مردم که وابسته به  فضای مجازی بوده دچار 

خدشه شده است
 وی تصریح کرد: در برابر آنچه که به امنیت ملی، به معنای واقعی کلمه، مربوط می شود 
و آنچه که مربوط به تروریســم است، شبکه های خرابکاری و تروریسم که به هر حال 
اقداماتی در داخل انجام می دهند و آنچه که هنجارهای اعتقادی و اخلاقی مردم را زیر 
سؤال می برد و تخریب می کند، من گمان می کنم این موضوع قابل انجام است. باید به 
یک اجماع ملی برای دامنه مسدودسازی برسیم. اصل فیلترینگ قابل انکار نیست و یک 
واقعیتی در دنیا است. اما مهم است این که در داخل ایران با اشتراک نظر همه سلیقه هایی 
که به حفظ هویت و وحدت ملی معتقد هستند، به انقلاب معتقدند، درباره این مسأله بحث 
و کارشناسی انجام شود و یک حیطه و گستره ای را برای این مسأله اعمال کنند و این 
تبدیل به قانون شود.این مدرس و محقق حوزه علمیه در پایان گفت: بالأخره این طور نباشد 
که سلیقه های مختلف بتوانند این محدوده را کم و زیاد کنند که طبیعتا مشکلاتی ایجاد 
می کند. حتی من می خواهم بگویم حتی طبق آن نگاه حداکثری که در مورد فیلترینگ 
و مسدودسازی وجود دارد، الآن دیگر زمینه این امر از بین رفته و باید هرچه زودتر در این 
باره فکری شود. چون واقعا کسب و کارهای خردی که بسیار زیاد هم هستند، از این مسأله 
آسیب دیده اند و امر معاش بسیاری از مردم که وابسته به این فضا بوده دچار خدشه شده 
است.وی در پایان گفت: به هر حال باید ان شاء الله تصمیمی گرفته شود ضمن اینکه 
برنامه درازمدتی در این رابطه ریخته شود و واقعا بستری برای بیان انتقادها و اعتراض ها به 
صورت سالم و همراه با پیشنهادهای اصلاحی فراهم شود. کم کم به اینجا خواهیم رسید 
که قاطبه مردم از مواردی که می تواند به امنیت ملی و اعتقادات مذهبی مردم ما آسیب 

بزند و خطرات امنیتی داشته باشد، رویگردان خواهند شد.

نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
گفت: شــعار زیبای عدالت که ســمبل تبلیغات شماست، بیشتر به 
صدقه و یارانه دادن به سه دهک پایین خلاصه شده، بی آنکه عواقب 
سیاست های اقتصادی را بر طبقه متوسط و فقیر دهک های میانی و 
ناراضی سازی آنها بسنجید، در حالیکه عدالت برای همه است، نه برای 

طبقه فقیرتر.
به گزارش خبرآنلاین، احمد نادری در نشست علنی دیروزمجلس در نطق میان دستور 
خود با سلام و درود خدمت ملت شریف ایران، گفت: در مورد ریشه های جامعه شناختی 
اعتراضات و اغتشاشات همکاران دانشگاهی در علوم انسانی و علوم اجتماعی سخن ها 
گفته و اشارات درستی داشته اند؛ با اینهمه آنچه این روزها در سطح جامعه و کف خیابان 
شاهد آن هستیم صرفا با اعتراضی بر آمده از عوامل فرهنگی و زمینه سیاسی و اقتصای 
نیست.وی افزود: در طول این سال ها یک عامل انسانی اساسی اعتراضات به حق مردم 
را به اغتشاشات کشانده است و انرژی حیات بخش جنبش اعتراضی، آرمان خواهی و 
فساد ستیزی، آزادیخواهی و عدالت طلبی را به آتش ویرانگر اغتشاش تبدیل کرده است 
نقش دشمنان قسم خورده این کشور منجمله گروه های تجزیه طلب و معاند خارج نشین 
و مهندسی افکار عمومی و تقویت هسته های آشوب غیر قابل انکار است تنها در یک 
ماه گذشته ۵۶۰۰ قبضه اسلحه و ۱۲ هزار فشنگ سلاح های جنگی در مناطق مرزی 
ما کشف و ضبط شده است، سلاح هایی که با هدف جنگ داخلی و کشتار مردم ایران 
قرار بوده وارد شود بودجه های میلیون دلاری دشمنان در تامین مالی پروژه هایی اعم از 
جنگ سخت در کف خیابان تا جنگ نرم در حمایت شبکه های تلویریونی، سلبریتی های 
سفارتخانه و اینفلوئنسرهای اینستاگرامی که کاملا همسو با اهداف پلید آنها فعالیت دارند؛ 
اظهرمن الشمس است؛ عزیزان غفلت بر ما مردم فهیم ایران حرام اسنت.وی ادامه داد: بر 
ما عار است اگر اهداف دشمنان را ندانیم؛ و واقع را صرفا با عینک داخلی بنگیریم. سادگی 
است اگر ندانیم هر پروژه امنیتی بر علیه ایران تنها با یک هدف صورت گرفته است آن هم 
با ترمز گذاشتن برای جنگ موعود است و تحقق رهبر عزیزمان و نابودی کامل اسرائیل تا 

سال ۲۰۴۰ است و خواهد رسید ان زمان که لهیب این آتش دامن ناپاک ایشان را خواهد 
گرفت. اما عزیزان، این جنگ هیبریدی سر نیزه خطر ناک دیگری نیز دارد و ان سلاح 

اقتصاد است. رهبر عزیزمان فرموندند: مگس بر روی زخم می نشیند.
نماینده مردم در مجلس یازدهم در ادامه افزود: دشــمن نقشه و برنامه دقیق دارد اما 
در این میان بر نقاط ضعف، اشتباهات و سیاست های نسنجیده حساب باز کرده است، 
در اینجا دیگر فقط دشــمن نیست، نفوذی ها، خائن ها و ناکارآمدها هم هستند.عضو 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس تاکید کرد:سیاست های غلط اقتصادی زخمی 
است که دشمن برآن می نشیند و با آن مردم ما را می گزد، یکی از ویژگیهای دنیای نوین 
ســرعت، زمان متراکم و فشرده شده است، واقعیت این است که در این زمان و جهان 
سریع دستگاه حکمرانی و اجرایی ما نسبت به جامعه سلانه سلانه گام برمی دارد.وی در 
ادامه خطاب به رییس جمهور تصریح کرد: آقای رئیسی بیش از ۱ سال از عمر دولت 
سیزدهم می گذرد، ۱ سال این زمانه با ۱ سال چند دهه پیش متفاوت است، نمی توان 
مردم را به آینده وعده داد و از این سخن گفت که تازه ۱ سال از عمر این دولت گذشته 
ر مرِّ السَحاب فانتَهِزوا فُرَصَ الخَیّر« آقای رئیسی، اقتصاد فقط یارانه و  است، الفُرصَه تمُّ
صدقه دادن به مردم نیست، مردم ارزانی میخواهند. وی یادآور شد:خواسته مردم بسیار 
ساده و روشن است، شعار زیبای عدالت که سمبل تبلیغات شماست، بیشتر به صدقه و 
یارانه دادن به سه دهک پایین خلاصه شده، بی آنکه عواقب سیاست های اقتصادی را 
بر طبقه متوسط و فقیر دهک های میانی و ناراضی سازی آنها بسنجید، در حالیکه عدالت 

برای همه است، نه برای طبقه فقیرتر.
نماینده مردم اسلامشهر با اشاره به آمار مهاجرت طبقه متوسط گفت: نگاهی به آمار 
مهاجرت طبقه متوسط بیندازید، بر اســاس برخی آمارها ۱۲۰ هزار نفر در سال ۱۴۰۰ 
مهاجرت کرده اند، متاسفانه دولت شما به جای حمایت از مردم گویا حامی جریان سرمایه 
داری رانت خوار شده است، که فقط یک شرکت آن ۱۰۸ هزار میلیارد تومان در طی تنها 
۱ سال از راه افزایش نرخ ارز سود کرده است، ارز صادرات غیر نفتی که عمدتا مواد خام 
و نیمه خام هستند، کنترل نمی شود وآنها ارز را به هر قیمتی که بخواهند دربازار سرمایه 
بفروش می رسانند و در مقابل دولت تنها به فکر تهیه کالای اساسی با ارز نفتی است.
وی در ادامه اظهار داشــت: دســت جریان منفعت طلب و فاسد را از جیب مردم کوتاه 
کنید، جریانی که با افزایش نرخ ارز سفره خود را رنگین تر و سفره مردم را کوچک تر و 
گران تر می کند. آقای رئیس جمهور، بنده سال قبل از همین تریبون دلسوزانه به شما 
هشداردادم که حذف عجولانه ارز ترجیحی زمینه را برای ایجاد و تشدید نارضایتی ها ی 
اجتماعی فراهم خواهد کرد و گفته بودم که نئو لیبرال ها می خواهند محرومان را علیه 
سید محرومان بشورانند و دیدیم شد آنچه که نباید می شد.نادری در پایان خاطر نشان 
کرد:جناب آقای رئیسی، از شما می خواهم که به شعارهای خود پایبند مانده و به کوتاه 
کردن دست نئو لیبرال ها و جریان سرمایه داری رانت خوار همچنان سید محرومان و 

رئیس جمهور مردم باقی بمانید.

مردم می توانند با پرداخت معادل ریالی حداقل هزار دلار و حداکثر 
۴ هزار دلار خریدار اوراق گواهی ارزی بانک مرکزی باشند.

به گزارش بازار، ســهیل نظری؛ کارشناس ارزی اداره صادرات بانک مرکزی 
درباره جزئیات انتشار اوراق گواهی ارزی بانک مرکزی اظهار کرد: اوراق گواهی 
ارزی بانک مرکزی به منظور تسهیل و گسترش ابزارهای جدید مالی در شبکه 
بانکی طراحی و معرفی شده است و به عنوان یکی از گزینه هایی است که مردم 

می توانند برای مدیریت دارایی خود از ان استفاده کنند.
وی ادامه داد: این اوراق توســط بانک ملی به عاملیت بانک مرکزی منتشر 
می شــود و معاف از مالیات اســت که با نام، برای افراد بالای ۱۸ سال قابل 
خریداری خواهد بود.نظری تصریح کرد: زیرساخت های فنی و اقدامات عملیاتی 
این امر در بانک ملی در حال انجام اســت تا بتواند به نحو احسن این خدمات 

را به مردم ارائه کند، بنابراین مردم می توانند از روز شنبه ۲۸ آبان ماه به شعب 
ارزی بانک ملی ایران مراجعه کنند و با پرداخت معادل ریالی حداقل ۱۰۰۰ دلار 
و حداکثر ۴۰۰۰ دلار خریدار این اوراق باشند.این کارشناس ارزی اداره صادرات 
بانک مرکزی با بیان اینکه بازار متشکل هم بستر معاملات فعالان بازار اسکناس 
صراف ها و بانک ها هستند و مرجع رسمی نرخ اسکناس است، تاکید کرد: نرخی 
که مبنای محاسبه قرار می گیرد، نرخ روز قبل بازار متشکل معاملات ارزی به 
عنوان بازار رسمی اسکناس است. همچنین سررسید اوراق از روز ۲۸ آبان ماه تا 
۲۵ بهمن ۱۴۰۱ به مدت 3 ماه است که دراین مدت هم، قابل بازخرید با نرخ روز 
دلار توافقی در بازار متشکل معاملات ارزی است.به گفته او، در زمان سررسید 
امــکان تحویل فیزیکی نیز وجود دارد و با پرداخت حق الوکاله بانک مرکزی 

می توانند در سررسید نسبت به تحویل اسکناس اقدام کنند.

آیت الله سید مجتبی نورمفیدی:  نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس:

 فیلترینگ معاش مردم را 
دچار خدشه کرده است

 آقای رئیسی! اقتصاد فقط یارانه 
و صدقه دادن به مردم نیست

 بجای اسکناس، اوراق معاف از مالیات بخرید

سلیمی، عضو هیات رئیسه مجلس خطاب به رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار، گفت: آقای عشــقی از مدیریت عشقی 

بورس دست بردارید و در مسیر درست قرار گیرید.
به گزارش بازار، علیرضا ســلیمی در نشست علنی دیروز مجلس در تذکری، 

گفت: به برخی کشورهای اروپایی توصیه می کنیم در حوادث اخیر استقلال خود 
را دستخوش امیال برخی کشورها و سیاسیون قرار ندهند.وی ادامه داد: نگران 
طرح دارویار وزارت بهداشت هستیم که به سرنوشت تغییر و تحول سلامت دولت 
قبل دچار شود، گرانی و کمبود دارو و کمبود تولید توسط شرکت های دولتی چه 

معنایی دارد. وزیر تدبیر لازم داشته باشد.وی خطاب به رئیس سازمان بورس و 
اوراق بهادار، گفت: آقای عشقی از مدیریت عشقی بورس دست بردارید و در مسیر 
درست قرار گیرید.وی خواهان کنترل قیمت برنج شد و بیان کرد: مردم مطالبه 

جدی در این زمینه دارند چرا برنج از سفره برخی از خانوارها حذف شده است.

عضو هیات رئیسه مجلس:

دست از مدیریت عشقی بورس بردارید
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